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Programma 2 Zorg voor elkaar, veiligheid op orde 

Vragen en antwoorden 

 

Vraag 1 N.a.v. een vraag van de heer Van Sijp (VVD) zegt wethouder Vlaming toe dat hij nader zal 

onderbouwen waaraan de € 100.000 t.b.v. Bovenregionale samenwerking professionaliseren 

aan zal worden besteed; ook: investeren de andere gemeenten in de samenwerking ook op 

deze wijze? 

 

Antwoord De – incidenteel – gevraagde middelen worden ingezet om de personele inzet in de 

(boven)regionale samenwerking te versterken. De complexiteit van regionale en 

bovenregionale dossiers neemt toe, en we zien een verschuiving van inkoop naar 

ontwikkeling. Daarbij komt dat de vertaalslag van lokaal beleid en lokale thema’s naar 

(boven)regionale inkoopagenda’s steeds belangrijker wordt om ervoor te zorgen dat de 

aansluiting goed blijft. Daarbij hebben de gemeenten ook de opdracht vanuit de 

rijksoverheid om op bepaalde thema’s (specialistische jeugdhulp, publieke gezondheid, 

arbeidsmarktvraagstukken) bovenregionaal samen te werken. Veel aanbieders werken ook 

(boven)regionaal. Samenwerking versterkt de positie van gemeenten als opdrachtgever t.a.v. 

deze aanbieders. Dat vraagt vanuit alle gemeenten om voldoende inzet op (strategische) 

beleidsontwikkeling, contractmanagement, inkoop en financieel advies/control. Deze inzet is 

voorwaardelijk om de vraagstukken die er liggen tijdig en met voldoende kwaliteit uit te 

kunnen voeren. Alle gemeenten dragen naar rato bij in de benodigde ambtelijke inzet voor 

deze samenwerkingen. Hoe de gemeenten dit organiseren is een lokale aangelegenheid. De 

verwachting is dat er in 2020 steeds duidelijker gaat worden wat de impact van de 

(boven)regionale opgaven in de zorg zijn en hoe dit het beste georganiseerd kan worden, én 

hoe dit zich verhoudt tot andere ontwikkelingen op het gebied van regionale samenwerking 

zoals ook in het voorstel beschreven. Vandaar ook het in eerste instantie tijdelijke karakter.  

 

 

 

Vraag 2 N.a.v. vragen van verschillende commissieleden zal wethouder Vlaming schriftelijk dieper 

ingaan op de wettelijke en niet-wettelijke taken in het Sociaal Domein (essentie: welke 

taken moet de gemeente zelf doen en welke niet? En: wie maakt de keuzes daarin?) 

Antwoord Voor een toelichting op de termen ‘wettelijke taken’ en ‘niet-wettelijke taken’ wordt 

verwezen naar pagina 11 (programma 2, vraag 1) van de “Vragen en Antwoorden 

programmabegroting 2020”.  Hierin is ook de opdracht aan het Sociaal Team beschreven.  

 

De term ‘niet-wettelijke’ taken is in deze verwarrend (en komt voort uit de in voorstel 202 

genoemde benchmark), omdat het een vrije keuze van wel of niet doen impliceert. Beter kan 

gesproken worden over ‘programmataken’.  

 

De opdracht aan de gemeente in het sociaal domein is op meerdere plekken in de 

Participatiewet, Wet maatschappelijke ondersteuning en de Jeugdwet beschreven. Ook in de 
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leerplichtwet, wet kinderopvang en onderwijswetgeving staan wettelijke taken aan de 

gemeente in het sociaal domein. Het is teveel omvattend om op deze plek een uitputtend 

overzicht van deze taken te geven. Een greep uit de belangrijkste taken: 

• Bieden van maatschappelijke ondersteuning vanuit de Wmo 

• Verstrekken van individuele voorzieningen aan jeugdigen 

• Verlenen van bijstand (uitkeringen) 

• Ondersteunen bij arbeidsinschakeling (re-integratie, begeleid werken, beschut werk) 

• Bieden van kwalitatief en kwantitatief toereikend aanbod, en zorgen voor de 

continuïteit van voorzieningen 

• Opstellen van een beleidsplan met daarin in ieder geval de plannen van de 

gemeente gericht op: sociale samenhang, huiselijk geweld, beschermd wonen, preventie, 

algemene voorzieningen, samenwerking met de (zorg)verzekeraar en cliëntondersteuning 

• Uitvoering geven aan het VN-verdrag inz. de rechten van personen met een handicap 

• Opstellen van regels (verordeningen / beleidsregels) m.b.t. bovenstaande punten 

 

Waar de wetten niks over zeggen, is de wijze waarop de gemeente invulling geeft aan deze 

wettelijke taken: het hoe. De wetten laten bijvoorbeeld ruimte aan de gemeente om taken 

door derden uit te laten voeren. Of een keuze te maken in de omvang van het aanbod. Dit 

geldt zowel voor taken op het gebied van preventie (denk aan welzijnswerk), maar ook het 

verstrekken van individuele voorzieningen; bijvoorbeeld zoals Hollands Kroon doet met 

Incluzio en dat De Bolder bepaalde taken vanuit de Participatiewet voor de gemeente 

uitvoert.  

 

De gemeente Texel heeft bij de start van de decentralisaties gekozen om de opdracht aan 

het Sociaal Team op te bouwen uit de toegang tot maatwerkvoorzieningen, preventie en 

vroegsignalering, kortdurende lichte ondersteuning en regievoering. De Bolder heeft opdracht 

gekregen om bepaalde taken vanuit de Participatiewet uit te voeren (o.a. beschut werk, 

jobcoaching) en individuele voorzieningen worden ingekocht bij zorgaanbieders.  

Voor Texel zijn de eilandpositie en het feit dat we een kleine gemeente zijn belangrijke 

factoren bij het bepalen wie welke taken uitvoert. Als eiland vinden we het belangrijk veel 

voorzieningen en vormen van zorg en ondersteuning op het eiland zelf te kunnen bieden, 

zodat inwoners zo min mogelijk aangewezen zijn op voorzieningen elders. Op een eiland en 

in een kleine gemeente zijn niet alle gewenste voorzieningen of vormen van ondersteuning 

voor handen; door zelf ook een deel van de hulp te bieden, kunnen we ervoor zorgen dat 

zoveel mogelijk inwoners op Texel zelf zorg of ondersteuning kunnen krijgen. 

 

De wetten geven ook veel beleidsvrijheid aan gemeenten om bijvoorbeeld te bepalen wat er 

wordt gedaan aan preventie en welke algemene voorzieningen worden geboden. Beide zijn 

onderdeel van de wettelijke opdracht aan de gemeente, maar is niet nader gedefinieerd wát 

de gemeente daarin moet doen.  

De raad heeft hierin een belangrijke rol door het stellen van de beleidsmatige en financiële 

kaders. De visie van de gemeente op de samenleving en het sociaal domein, en daaruit 

volgende beleidsuitgangspunten, zijn in belangrijke mate bepalend voor de wijze waarop 

invulling wordt gegeven aan de programmataken. Deze uitgangspunten worden vastgelegd in 

onder andere het beleidsplan Sociaal Domein en het Gezondheidsbeleid. En worden vertaald 

naar bijvoorbeeld het gemeentelijke subsidiebeleid en in te kopen producten of diensten. 

Hoe deze kaders vervolgens worden vertaald naar de wijze van organiseren, is primair aan 

organisatie en college.  
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Vraag 3 N.a.v. vragen van de heer Rutten (CDA) zal wethouder Vlaming nader ingaan op de zinsnede 

dat enerzijds sprake is van actualisatie van beleid (sociaal domein; staat op de LTA) en 

intrekking bepaalde verordeningen, terwijl de onderbouwing van de FTE-uitbreiding (deels) 

op het staande beleid en - verordeningen gestoeld is. (Dus: je gaat beleid enerzijds herzien, 

maar anderzijds worden nu verstrekkende besluiten genomen op het geldende beleid.) 

Antwoord Het klopt dat in 2019 gewerkt wordt aan een nieuw visie en beleid sociaal domein. Met dit 

nieuwe, actuele beleidsdocument worden bepaalde andere - oudere - beleidsstukken 

overbodig en ingetrokken. Er worden ook enkele verordeningen in 2019 en 2020 vernieuwd 

(en daardoor oudere verordeningen ingetrokken). Alle verordeningen worden periodiek 

herzien. Onder andere wetswijzigingen of jurisprudentie maken dit nodig.  

 

Het is uiteraard aan de raad om in het nieuwe beleid sociaal domein de kaders voor de 

komende jaren vast te stellen. Echter, gelet op de huidige ontwikkelingen in het sociaal 

domein die met name gericht zijn op de zogenoemde transformatie, en de lijnen die daar 

lokaal en regionaal al voor ingezet zijn, is de verwachting dat het nieuwe beleid vooral in het 

verlengde van het huidige beleid/werkwijze zal liggen. Daarnaast heeft nieuw beleid op het 

sociaal domein geen rechtstreekse invloed op de primaire processen van het Sociaal Team: 

ongeacht de koers die wordt ingezet, zal het Sociaal Team vanuit haar wettelijke opdracht 

de taak hebben om individuele voorzieningen aan inwoners te verstrekken, bijstand te 

verlenen, en jeugdigen te ondersteunen. Aanpassing van het beleid zal veel meer betrekking 

hebben op de visie van waaruit we dit op Texel doen, welke maatschappelijke effecten we 

voor ogen hebben en welk budget daarvoor nodig is.  

 

Vanuit die primaire processen, gekoppeld aan de ingezette transformatie, zien we nu 

knelpunten waarvoor de raad een oplossing wordt gevraagd.  
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Programma 5 Toekomst voor de jeugd 

Vragen en antwoorden 

 

 

Vraag 1 Wethouder Vlaming zal schriftelijk terugkomen op de vraag van mevrouw Van de Wetering 

over geld dat de gemeente krijgt voor onderwijs-achterstanden - vraag: kan dat ook besteed 

worden aan bijvoorbeeld een avondschool? 

Antwoord De middelen zijn gelabeld door het rijk en zijn bestemd voor kinderen in de voorschoolse en 

de vroegschoolse periode. Voor het voorkomen en bestrijden van onderwijsachterstanden 

(lezen, taal en rekenen).   
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Programma 7 Duurzaam, schoon en innovatief 

Vragen en antwoorden 

 

 

Vraag 1 Het college zal antwoord geven op de vraag die is gesteld n.a.v. voorstel 701 

Grondstoffenbeleid evalueren: worden kosten van evaluatie in het algemeen niet al 

meegenomen bij de ontwikkeling van beleid? (nu wordt € 25.000 gevraagd daarvoor) 

Antwoord 

 

Het is goed om bij het vaststellen van beleidsnota’s altijd op te nemen dat het beleid 

geevalueerd wordt. Maar het is erg lastig inschatten hoeveel geld er nodig is voor een 

evaluatie, die pas vele jaren later nodig is. 

 

 

Vraag 2  N.a.v. een vraag van de heer Hoogerheide geeft wethouder Kooiman aan dat hij zal 

uitleggen waarom het onderzoek naar het (stopzetten van) het gratis aanleveren van 

grofvuil niet wordt meegenomen bij de evaluatie van het grondstoffenbeleid (en: klopt het 

dat het hiermee op te lossen probleem de volgende is: dat ondernemers hun bedrijfsafval 

als particulier aanleveren?) 

Antwoord 

 

In de evaluatie zal zeker ook de post grofvuil worden meegenomen. 
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Programma 8 Goed wonen, goede bereikbaarheid 

Vragen en antwoorden 

 

 

 

 

Vraag 1 N.a.v. vragen van de heer Hooijschuur (Texels Belang) geeft wethouder Kooiman aan dat hij 

schriftelijk terug zal komen op de vraag over de tijdsduur van afgesloten wegen bij 

plaatsing van duikers (in casu: Eierlands kanaal); bij de Hoofdweg duurde de afsluiting erg 

lang. 

Antwoord 

 

De Hoofdweg is al langere tijd afgesloten voor doorgaand verkeer vanwege diverse 

werkzaamheden. Dit gaat om werkzaamheden aan het gemaal bij De Cocksdorp en 

werkzaamheden aan de Bernse Brug. De werkzaamheden aan de Bernse Brug zijn 

op de 4 geplande maanden 1 week uitgelopen. Doorgaand verkeer is bij de 

Cocksdorp nog niet mogelijk omdat aansluitend aan de bouwwerkzaamheden aan 

de brug de sloopwerkzaamheden aan het oude gemaal gestart zijn.  

 

Uiteraard proberen we de overlast te allen tijde zo gering mogelijk te laten zijn. 
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Beantwoording nog openstaande vragen van 
raadsleden die zijn gesteld tijdens de 
begrotingsmarkt 

Vragen en antwoorden 

 

 

Vraag 1 Waarom is de vervanging/investering van duikers niet opgenomen in het GRP? Om hoeveel 

grote duikers gaat het.  

Antwoord 

 

De raad heeft op 18 oktober 2017 het GRP 2018 t/m 2022 vastgesteld. Hierbij is besloten de 

vervanging van grote duikers niet op te nemen in het gemiddeld jaarlijks budget. Deze 

zullen, wanneer noodzakelijk, via een investeringsvoorstel aan de gemeenteraad worden 

voorgelegd. In een toekomstig vast te stellen GRP kan deze systematiek opnieuw worden 

afgewogen. Er zijn circa 10 grote duikers.  

 

 

Vraag 2 Wanneer is de duiker bij de Oorsprongweg aan de beurt voor vervanging/verbreding? 

Antwoord 

 

In de komende 10 jaar moet de duiker in het Eierlandse kanaal onder de Oorsprongweg ook 

worden vernieuwd en verbreed. In het overleg met HHNK staat deze nu nog niet op de 

planning. 

 

 


